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betreft: Huisvesting amv’ers

Naar aanleiding van het plan van de gemeente Heemstede om 20 tot 25 amv’ers op te vangen in
het pand Heemsteedse Dreef 156, vraag ik uw aandacht voor het volgende.

Er moet op korte termijn een oplossing komen voor het onderbrengen van amv’ers. Hier neemt de
gemeente terecht haar verantwoordelijkheid. Wij vragen ons echter af of de verantwoordelijken
voldoende rekening houden met de psychische problematiek die speelt bij amv’ers.
Is het niet verstandiger om te kiezen voor een kleiner aantal amv’ers, bijvoorbeeld 4 tot 10, om de
kans op succesvolle opvang te vergroten? Over het financiële plaatje van het COA heb ik het niet.
Kwaliteit mag in dit geval wat kosten. Een ‘ter Apel-debacle’ kost per persoon wellicht minder,
maar leidt tot niet beheersbare vervolgschade, psychisch en financieel.

 

Veel kinderen komen uit oorlogsgebieden of zijn gedwongen om te vluchten. Hierdoor kunnen zij
te maken hebben met de gevolgen van trauma (Fazel et al., 2012). De zorg voor een
kinderwoongroep van 20 tot 25 jongeren kan derhalve grote problemen opleveren.
Zorgprofessionals stellen dat over de beste benadering van deze problematiek nog veel
onduidelijk is. Zijn de potentiële problemen van de betreffende groep jongeren binnen de
woongroep en van de omgeving goed in kaart gebracht? Op welke wijze worden de problemen
aangepakt? Heeft de projectleiding zich van (schaarse) professionele psychosociale
ondersteuning verzekerd?

Bij amv’s ontbreekt de belangrijke beschermende factor van nabije ouderlijke en familiesteun.
Universeel is dat jongeren zich tijdens hun adolescentie voorbereiden op volwassenheid. De
migratie naar Nederland en gebeurtenissen onderweg beïnvloeden de ontwikkelingstaken zoals
iedere adolescent die moet afronden. Bijvoorbeeld op eigen benen staan, los komen van familie
en je toekomst zelf vorm geven.
De gezondheid van amv’s wordt mede beïnvloed door de kwaliteit van de dagelijkse begeleiding.
Welke afspraken zijn er gemaakt over deze begeleiding en welke maatregelen worden er genomen
wanneer de begeleiding onvoldoende is?
Bij een kleiner aantal jongeren, is de kans op goede begeleiding uiteraard groter.

Tot slot, in de praktijk blijkt dat veel jonge vluchtelingen behoefte hebben aan psychische hulp,
maar slechts een klein deel krijgt deze hulp daadwerkelijk. Doorverwijzing naar de GGZ is dan
noodzakelijk. Dit lukt vaak niet goed. De wachtlijstproblematiek is u bekend. Een reden te meer
om een kleine groep op te vangen.

Wij wensen u en uw collegae succes en sterkte met het voorbereiden en nemen van het besluit
over de opvang.

Met vriendelijke groet,

 


